

FREQUENTLY ASK QUESTION (FAQs)
NATIONAL EDUCATION CODE 2020

Bil.	Soalan	Jawapan
1.	<p>Soalan: Apakah jenis/nama Fakulti/Pusat Pengajian/Bahagian tuan empunya Program Pengajian tersebut, tidak digunakan dalam pertimbangan awal penggunaan kod NEC 2020? Maksud saya ialah kalau Fakulti Sains bermula dengan sains atau Fakulti Sastera dengan istilah Sastera atau Arts... dsb;</p>	<p>NEC ini dibuat berdasarkan bidang /program pengajian, bukan fakulti.</p>
2.	<p>Bagaimana dengan penetapan NEC bagi Mata Pelajaran Umum, penetapan bidang bagi setiap komponen MPU diperlukan bagi mengenalpasti kelayakan tenaga pengajar di IPTS</p>	<p>NEC hanya terpakai bagi program pengajian.</p> <p>NEC tidak terpakai bagi kursus dalam sesuatu program pengajian.</p>
3.	<p>Adakah pemilihan/ penetapan NEC-2020 perlu diselarikan dengan standard program MQA yang sedang berkuat kuasa. Contoh: Program Computer Science perlu patuh kepada BoK dalam Programme Standard: Computing</p>	<p>Perlu dipatuhi.</p>
4.	<p>Pihak kami mohon pencerahan, bagaimana melaksanakan pindaan NEC 2020 dapat dilakukan? Sila rujuk pada perenggan yang di 'highlight' warna kuning.</p> <p>Apakah perlu mendapatkan kelulusan dari pihak MOHE terhadap pindaan kod rujukan bagi setiap program yang mengandungi NEC sekali?</p> <p>Bagaimana pula dengan portal eIPTS, apakah Kod program perlu dipinda juga?</p>	<p>MQA akan berkongsi maklumat pemetaan kod NEC yang telah mendapat pengesahan daripada IPTS kepada pihak JPT.</p> <p>Pihak JPT seterusnya akan membuat pindaan NEC Code di dalam Sistem e-IPTS berdasarkan maklumat yang dikemukakan oleh pihak MQA.</p> <p>Ini bermakna, perubahan NEC Code dikemaskini di dalam Sistem e-IPTS adalah berdasarkan maklumat pemetaan NEC Code yang telah dilaksanakan oleh MQA.</p> <p>Sekiranya terdapat kesilapan di dalam pemetaan, pihak IPTS akan diberikan akses untuk mengemaskini maklumat kod bidang di dalam Sistem e-IPTS.</p>

Bil.	Soalan	Jawapan
		Oleh itu, pihak PPT tidak perlu mendapatkan kelulusan dari pihak MOHE terhadap pindaan kod NEC.
5.	Sekiranya program telah dikonsolidasi dan menggunakan nama baharu yang lebih umum (contoh Sarjana Pendidikan) tetapi bidang pengkhususan dinyatakan dalam MQS, adakah masih perlu guna kod 'yang tidak dijelaskan dengan lebih lanjut' iaitu 0110	Perlu menggunakan kod bidang yang umum iaitu NEC 0110 <i>Education not further defined</i> . NEC yang dipaparkan di MQR dan yang dinyatakan di dalam skrol/transkrip perlulah sama.
6.	JPT menggunakan kod NEC dalam kod kelulusan program buat masa ini. Adakah terdapat implikasi pada kod program yang sedia ada?	Tiada perubahan akan dibuat pada kod program. Kod kursus pengajian masih kekal bagi kursus pengajian sedia ada. Hanya maklumat NEC Code yang dikemaskini di dalam Sistem e-IPTS berdasarkan maklumat pemetaan NEC Code yang telah dilaksanakan oleh MQA. Program baharu, tambahan dan pembaharuan bermula 1 Januari 2022 akan menggunakan kod kursus baharu 4 digit.
7.	Adakah pihak IPT dikenakan sebarang bayaran semasa proses transisi oleh MQA bagi permohonan 2 & 3?	Buat masa ini, tiada sebarang bayaran dikenakan. Sekiranya terdapat program yang berpindah ke bidang lain, perbincangan lanjut akan dibuat.
8.	Setiap NEC ada main content. Perlu satisfy semua main content dalam programme or sebahagian besar shj?	Secara umum perlu patuhi dalam kandungan utama sedia ada, namun bergantung kepada kesesuaian.
9.	Bagaimana dengan program telah dibawa ke JKPT dan keputusan sebelum ni ialah ditangguhkan atas isu NEC. Jadi PPT diminta membuat klasifikasi semula NEC. Dalam masa yang sama NEC baharu telah dikeluarkan. Adakah dalam kes ini, PPT perlu membuat penyelarasan semula dan menghantar ke JKPT atau JKPT dan MQA akan membuat penyelarasan sendiri.	Penyelarasan akan dibuat di MQA. Pelarasan / engagement akan berlaku di MQA dan JPT terlebih dahulu. MQA akan buat pelarasan kepada kod baharu dan akan dimaklumkan kepada JPT.
10.	Bagi program PhD (Doctor of Philosophy) dan MPhil (Master of Philosophy) yang tidak diberi bidang	PPT perlu melihat fokus program itu menjurus dalam bidang yang mana bagi menentukan NEC yang bersesuaian.

Bil.	Soalan	Jawapan
	pengkhususan di dalam penamaannya, apakah kod yang sesuai untuk diberikan?	Contohnya bagi program Master/Phd dalam bidang pendidikan, PPT boleh menggunakan NEC 0110 <i>Education not further defined</i> . Penyelidikan boleh merangkumi semua bidang pengajian di bawah <i>NEC 01 Education</i> .
11.	Perluakah PPT mendapatkan kelulusan tempoh transisi bagi penggunaan NEC-2020 daripada KPT sebelum boleh diguna pakai?	Tidak perlu. Program yang sedang dalam proses mendapatkan status PA/FA dan penyenaian program PPT berstatus swaakreditasi di MQR akan diberikan kod baharu berdasarkan NEC-2020 setelah mendapat pengesahan oleh PPT.
12.	Adakah pihak PPT perlu mengemukakan permohonan pindaan kepada pihak KPT sebelum menggunakan kod yang telah disenarai dalam dokumen NEC-2020 atau cukup sekadar pemakluman kepada pihak KPT dan terus menggunakan kod tersebut bermula 1 Jan 2022?	Program sedia ada yang berstatus PA/FA dan program PPT berstatus swaakreditasi di MQR akan diberikan kod baharu berdasarkan NEC-2020 setelah mendapat pengesahan oleh PPT.
13.	Adakah pihak IPTS perlu melakukan pindaan/pemetaan pada kod pengajian program	NEC baharu yang telah diberikan pengesahan oleh PPT akan dipanjangkan kepada pihak JPT untuk keselarasan rekod.
	Boleh beri panduan next steps yang jelas untuk institusi bg proses penukaran ini bg program sedia ada.	
14.	Persoalan in kepada pihak JPT, KPT. Dalam kod kelulusan program, sebahagian daripada kod program merupakan Kod NEC. Contoh N/345/3/0503. 345 merupakan NEC bagi bidang business & administration. Adakah akan ada pertukaran kod bagi program memandangkan terdapat perubahan NEC? Ini melibatkan implikasi kewangan bagi pihak IPTS.	Tiada perubahan akan dibuat pada kod program. Kod program masih kekal bagi kursus pengajian sedia ada. Hanya maklumat NEC Code yang dikemaskini di dalam Sistem e-IPTS berdasarkan maklumat pemetaan NEC Code yang telah dilaksanakan oleh MQA. Program baharu, tambahan dan pembaharuan bermula 1 Januari 2022 akan menggunakan kod kursus baharu 4 digit.
15.	eg bidang penggunaan nanokarbon dalam onkologi di mana ada bidang chemistry dan health medicine	Akan tengok pada peratusan. Kalau 50-50, akan menggunakan bidang pengajian 05 memandangkan penamaan program di hadapan

Bil.	Soalan	Jawapan
16.	bila dateline untuk ppt menggunakan kod NEC2020 sepenuhnya?	Seperti dalam surat pemakaian NEC, penggunaan NEC ini akan digunakan mulai Januari 2022
17.	<p>Bagi IPTS, setiap program mempunyai surat kelulusan program daripada JPT yang mana kod program tersebut mempunyai NEC dan surat kelulusan program ini digunakan oleh pelbagai pihak seperti EMGS dalam memproses kelulusan e-VAL dan sebagainya.</p> <p>Walaupun data (pindaan NEC) oleh MQA akan dihantar kepada pihak JPT untuk kemaskini di dalam sistem e-IPTS, adakah pihak JPT akan mengeluarkan semula semua surat kelulusan program to reflect the current NEC i.e. NEC-2020?</p> <p>Sebab kalau tidak, bimbang pihak EMGS akan queries NEC code tak sama dengan surat kelulusan.</p>	<p>Tiada perubahan akan dibuat pada kod program. Kod program masih kekal bagi kursus pengajian sedia ada.</p> <p>Hanya maklumat NEC Code yang dikemaskini di dalam Sistem e-IPTS berdasarkan maklumat pemetaan NEC Code yang telah dilaksanakan oleh MQA.</p> <p>Program baharu, tambahan dan pembaharuan bermula 1 Januari 2022 akan menggunakan kod kursus baharu 4 digit.</p> <p>Bagi keperluan EMGS, pihak EMGS perlu turut membuat pindaan terhadap kod bidang tersebut sekiranya berkaitan.</p>
18.	Adakah program teknologi (yang ditawarkan di MTUN) menggunakan bidang kejuruteraan (07XXX)? Ini disebabkan saya perasan ada bidang pengkhususan teknologi kejuruteraan (0741X). Untuk program Sarjana Muda Teknologi Automotif (Contohnya)	Teknologi kejuruteraan dibawah 0741. Sekiranya berkaitan dengan automatif, berada di bawah 0715.
19.	Apabila transisi NEC dipinda kepada NEC 2020, adakah pihak JPT akan mengeluarkan surat kelulusan kepada pihak IPT untuk rujukan bagi tujuan pengiklanan atau sbgnya?	<p>Tiada perubahan akan dibuat pada kod program. Kod program masih kekal bagi kursus pengajian sedia ada.</p> <p>Hanya maklumat NEC Code yang dikemaskini di dalam Sistem e-IPTS berdasarkan maklumat pemetaan NEC Code yang telah dilaksanakan oleh MQA.</p> <p>Program baharu, tambahan dan pembaharuan bermula 1 Januari 2022 akan menggunakan kod kursus baharu 4 digit.</p>
20.	Berkenaan dengan program semasa yang dipaparkan dalam MQR, saya ingin bertanya bila MQA dijangka akan memberi kod baru kepada IPT untuk	Bermula sebaik sahaja proses pemetaan selesai. MQA akan membuat pemakluman melalui surat dan portal

Bil.	Soalan	Jawapan
	pengesahan, dan jangka masa yang akan diberikan kepada IPT untuk memberi maklum balas.	MQA. PPT cuma perlu melaksanakan verifikasi.
21.	Bagaimanakah NEC 2020 ini berbeza dari dahulu? Apakah rule of thumb yang dapat membantu kami untuk fokus kepada membuat perubahan tersebut.	Seperti yang dinyatakan dalam slaid pembentangan, terdapat 4 perubahan utama termasuk pecahan pengelasan bagi bidang umum 3 dan 4 pada NEC 2010 yang telah dikelaskan semula kepada kod 03 sehingga 06 seperti tertera dalam Manual NEC-2020. Untuk perincian lanjut, boleh merujuk kepada dokumen excel "Comparison NEC-2020 vs. NEC 2010" yang dimuatnaik di laman web KPT. https://www.mohe.gov.my/muat-turun/penerbitan-jurnal-dan-laporan/nec-2020
22.	Current NEC for research programme is broad area, which new NEC will be used? Example, for PhD (Eng) the current NEC is 520, so in the new NEC should be 0700, 0788 or 0799? What is the different and how to decide for xx00, xx88, xx99?	Perbezaan penggunaan kod 0,8 dan 9 adalah seperti diterangkan dalam slaid. Bagi contoh PhD (Engineering) yang umum, kod yang sesuai ialah 0710 iaitu Engineering and engineering trades not further defined.
23.	Current NEC for MBA (Construction Management) and Master of Real Estate is "345 Management and Administration" which in under Faculty of Accounting and Management. Under the new NEC, Real estate valuation and management is "0734 Surveying". Do we need to change the code to 0734, which the department or faculty that manage the Surveying programme is Department of Surveying under Faculty Engineering and Science. Is this appropriate? Could we maintain the new NEC under 0414 ?	Program <i>real estate</i> boleh menggunakan NEC 0734 <i>Surveying</i> . NEC digunakan bagi menentukan bidang pengajian program dan tidak terpakai untuk fakulti.
24.	Ada disebut bahawa NEC akan digunakan untuk program baru. Bagaimana pula jika program dalam proses untuk dapatkan FA? Perlukah diperbaharui kod NEC?	Program yang sedang dalam proses mendapatkan status PA/FA dan penyenaian program PPT berstatus swaakreditasi di MQR akan diberikan kod baharu berdasarkan NEC-2020 setelah mendapat pengesahan oleh PPT.
25.	Apakah proses transisi yang perlu dilaksanakan jika terdapat program yang sedang dalam proses perubahan	Program yang sedang dalam proses mendapatkan status PA/FA dan penyenaian program PPT berstatus

Bil.	Soalan	Jawapan
	<p>NEC code lama kepada kod baharu dan keperluan untuk mengemaskini NEC2020?</p>	<p>swaakreditasi di MQR akan diberikan kod baharu berdasarkan NEC-2020 setelah mendapat pengesahan oleh PPT.</p>
26.	<p>Jika terdapat pecahan seperti yang dibentangkan tadi, adakah ini bermaksud, contohnya 1 program akan menjadi 6 program? Sebab bertanya ialah praktis sedia ada ialah 1 kelulusan program =1 NEC.</p>	<p>Satu NEC code hanya mewakili satu program pengajian.</p>
27.	<p>Semua NEC kod untuk program sedia ada perlu dipinda?</p>	<p>Ya. Kod NEC 2010 perlu dipinda kepada NEC-2020 berdasarkan manual terbaru bermula 1 Januari 2022.</p>
28.	<p>In the earlier NEC code, 421 represented Biologi dan Biokimia. NEC2020 splited the area into 0511 (Biologi) and Biokimia (0512). Chosing the right code for Postgraduate Research (M.Phil and PhD) may be a bit challenging because research is project (student) driven. Example, if we have 100 PhD students. 50 projects are related to 0512 (Biologi) while the remaining half of the projects are related to Biokimia (0511).</p> <p>1. Please advise on the best way for Postgraduate Research (M.Phil and PhD) to choose the code. In this case, 0511 (Biologi), OR Biokimia (0512) OR Program antara disiplin (0588).</p> <p>2. Katakan kami daftar kod 0511 (Biologi) untuk program Postgraduate Research. Apa implikasi kepada audit program/accediation/scholarship pelajar/etc. sekiranya pelajar itu buat research dalam bidang yang tidak disenaraikan dalam 'kandungan' 0511 (Biologi). Contohnya, program adalah 0511 (Biologi), tapi student buat research vorologi atau teknologi kultur tisu (dalam kandungan Biokimia (0512)).</p>	<p>PPT boleh menggunakan NEC 0510 <i>Biological and related sciences not further defined.</i></p>
29.	<p>Salam. Fakulti kami menawarkan 1)PhD Sains dan Teknologi (Kod 401) dan 2) Sarjana Sains (Kod 301). Namun kedua-dua program ini tidak menyatakan pengkhususan. Bidang yang fakulti tawarkan adalah i Sains Komputer, Sains Aktuari, Pengurusan Risiko, Matematik Kewangan,</p>	<p>PPT perlu melihat semula bidang-bidang penyelidikan bagi program PhD Sains dan Teknologi dan Sarjana Sains bagi menentukan NEC yang bersesuaian.</p>

Bil.	Soalan	Jawapan
	Bioteknologi Makanan, Fizik Gunaan, Kimia Industri dan Teknologi Industri Kesihatan. Bagaimanakah perubahan kod ditentukan mengikut standard NEC 2020 untuk kedua-dua program tersebut mengambilkira sub-sub bidang yang ada.	
30.	How much time will IPT be given for the verification process by MQA?	MQA akan mengeluarkan pemakluman berkenaan proses, jangka masa dan verifikasi serta akan memberi tempoh yang sewajarnya kepada PPT untuk membuat pengesahan.
31.	Andai kata sebelum ini program fakulti menggunakan kod nec 345 (2010) dan kami just convert kepada 0414 (2020) sahaja boleh kan?	Ya. Kod 345 pada NEC 2010 merupakan Management and administration. Management and administration mengikut NEC-2020 menggunakan kod 0414.
32.	PTT berstatus SWA, senat telah meluluskan akreditasi penuh pada 3 nov 2021. tetapi pendaftaran program tidak dapat dimajukan pada tahun ini kerana tempoh memajukan dokumen tamat pada 28 Okt. 2021, oleh itu pihak kami perlu memajukan semula pada jan 2022, adakah program ini perlu mengguna pakai NEC 2020? sekian terima kasih	Ya.
33.	Apakah NEC yang sesuai untuk industrial polymer technology?	Dicadangkan menggunakan kod 0531 Chemistry.
34.	Saya ingin bertanya berkenaan perkaitan penggunaan GGP Programme Standard MQA dan juga NEC yang dilaksanakan. Memandangkan GGP Programme Standard MQA tidak dinyatakan dengan jelas penetapan NEC.	Pembangunan standard program telah mengambil kira NEC tetapi tidak dinyatakan secara spesifik NEC yang terangkum di bawah standard program.
35.	Adakah maklumat NEC yang dinyatakan didalam surat kelulusan KPT dan MQA perlu dibuat pemakluman perubahan serentak?	Tidak perlu. NEC baharu yang telah diberikan pengesahan oleh PPT akan dipanjangkan kepada pihak KPT untuk keselarasan rekod.
36.	Apakah cadangan dari pihak MQA jika ada program baharu yang ingin dimohon sebelum Januari 2022	PPT boleh mengemukakan permohonan kepada MQA.

Bil.	Soalan	Jawapan
		<p>Program yang sedang dalam proses mendapatkan status PA/FA dan penyenaian program PPT berstatus swaakreditasi di MQR akan diberikan kod baharu berdasarkan NEC-2020 setelah mendapat pengesahan oleh PPT.</p>
37.	<p>Sekiranya program sedang melalui proses semakan kurikulum, adakah IPT dibenarkan terus meletakkan NEC-2020 atau perlu menunggu penukaran yang dibuat oleh MQA dahulu? Program telah mendapat Akreditasi Penuh.</p>	<p>PPT boleh mencadangkan NEC yang bersesuaian dengan kurikulum program. MQA akan membuat pengesahan berdasarkan NEC-2020.</p>
38.	<p>Memandangkan PPT akan membuat pengesahan bagi perubahan NEC ini, adakah PPT perlu membuat permohonan pindaan disurat kelulusan program?</p>	<p>PPT tidak perlu membuat permohonan pindaan surat kelulusan kursus pengajian.</p> <p>Untuk makluman, bagi tujuan pemetaan NEC Code lama kepada NEC Code baharu, pihak MQA akan berkongsi maklumat pemetaan kod NEC yang telah mendapat pengesahan daripada IPTS kepada pihak JPT.</p> <p>Pihak JPT seterusnya akan membuat pindaan NEC Code di dalam Sistem e-IPTS berdasarkan maklumat yang dikemukakan oleh pihak MQA.</p> <p>Ini bermakna, perubahan NEC Code dikemaskini di dalam Sistem eIPTS adalah berdasarkan maklumat pemetaan NEC Code yang telah dilaksanakan oleh MQA.</p> <p>Sekiranya terdapat kesilapan di dalam pemetaan, pihak IPTS akan diberikan akses untuk mengemaskini maklumat kod bidang di dalam Sistem e-IPTS.</p>
39.	<p>May I know Foundation in Design new NEC code is 0011 same as Foundation in Art?</p>	<p>Program "Foundation in Design" akan menggunakan kod 0011 memandangkan ia tidak spesifik kepada mana-mana pengkhususan.</p>
40.	<p>I understand that MQA will get PPT to verify on the new codes on MQR. What about JPT? 1. Will JPT get PPT to verify in e-IPTS?</p>	<p>PPT tidak perlu membuat permohonan pindaan surat kelulusan kursus pengajian.</p>

Bil.	Soalan	Jawapan
	<p>2. What about the surat kelulusan pengendalian program?</p> <p>Will JPT issues new surat kelulusan with the latest NEC code for all the programmes?</p>	<p>Untuk makluman, bagi tujuan pemetaan NEC Code lama kepada NEC Code baharu, pihak MQA akan berkongsi maklumat pemetaan kod NEC yang telah mendapat pengesahan daripada IPTS kepada pihak JPT.</p> <p>Pihak JPT seterusnya akan membuat pindaan NEC Code di dalam Sistem e-IPTS berdasarkan maklumat yang dikemukakan oleh pihak MQA.</p> <p>Ini bermakna, perubahan NEC Code dikemaskini di dalam Sistem eIPTS adalah berdasarkan maklumat pemetaan NEC Code yang telah dilaksanakan oleh MQA.</p> <p>Sekiranya terdapat kesilapan di dalam pemetaan, pihak IPTS akan diberikan akses untuk mengemaskini maklumat kod bidang di dalam Sistem e-IPTS.</p> <p>Oleh itu, pihak PPT tidak perlu mendapatkan kelulusan dari pihak MOHE terhadap pindaan kod NEC.</p> <p>Tiada perubahan akan dibuat pada kod program. Kod program masih kekal bagi kursus pengajian sedia ada. Pihak JPT tidak akan mengeluarkan surat kelulusan kursus pengajian yang baharu.</p> <p>Hanya maklumat NEC Code yang dikemaskini di dalam Sistem e-IPTS berdasarkan maklumat pemetaan NEC Code yang telah dilaksanakan oleh MQA.</p> <p>Program baharu, tambahan dan pembaharuan bermula 1 Januari 2022 akan menggunakan kod kursus baharu 4 digit.</p>
41.	<p>Universiti pernah wujud program Master dan PhD yang dinamakan sebagai contoh Master of Philosophy (Generic). Dalam m/s 20 dokument NEC2020,</p>	<p>PPT perlu menentukan bidang penyelidikan bagi program Master of Philosophy (Generic) dalam menentukan NEC program.</p>

Bil.	Soalan	Jawapan
	<p>program generik ditakrifkan sebagai “Program dan kelayakan generik adalah bidang pengajian bagi program pendidikan kemahiran asas dan sendiri yang merangkumi pelbagai subjek dan tidak menekankan atau mengkhususkan kepada bidang pengajian atau bidang pengkhususan tertentu.” DAN “Kebiasaannya, program dan kelayakan ini di tawarkan di peringkat RENDAH dan MENENGAH RENGAS.”</p> <p>Macam mana universiti perlu selesaikan masalah ini?</p>	
42.	<p>What is the timeline for ipt to verify the NEC code after MQA complete the mapping?</p>	<p>MQA akan mengeluarkan pemakluman berkenaan proses, jangka masa dan verifikasi serta akan memberi tempoh yang sewajarnya kepada PPT untuk membuat pengesahan.</p>
43.	<p>How about our advertisement campaign starting 1 Jan 2022? Be it in newspaper/website etc... Do we need to use the NEC2020 by doing our own mapping even though MQA has not started the exercises yet?</p>	<p>Maklum balas JPT.</p>
44.	<p>Melalui contoh penggunaan Kod 0 tadi bagi program yang umum, contohnya Doktor Falsafah (Pendidikan), adakah ini bermaksud pelbagai bidang pengkhususan boleh dijadikan skop kajian pelajar? Contohnya Pendidikan - Matematik, Pendidikan – Sains</p>	<p>Sekiranya bidang pendidikan tersebut mempunyai pengkhususan, ia perlu diletakkan di bawah kod 0114 Educator training with subject specialisation</p>
45.	<p>For programmes that will be cease, do we still need to apply for NEC change?</p>	<p>Program yang akan dihentikan perlu ditukarkan NEC memandangkan ianya akan kekal di MQR sebagai rujukan kepada pihak berkepentingan. Penukaran NEC akan dilaksanakan oleh MQA dengan pengesahan oleh PPT.</p>
46.	<p>Bagi program yang mempunyai nisbah content almost 50:50 dan juga pada masa yang sama perlu mengikut standard ditetapkan sebagai contoh program bioteknologi makanan bagaimana NEC code ditentukan? Sekiranya melihat pada code baharu, ia berada pada 0512</p>	<p>Sekiranya kandungan program bioteknologi makanan mempunyai pemberat, maka perlu diletakkan di bawah NEC 0512 <i>Biochemistry</i>.</p>

Bil.	Soalan	Jawapan
	<p>kerana program ini tertakhluk pada standard biotechnology. Jadi adakah NEC code program kekal 0512 atau NEC code perlu diletakkan 0588? Terima kasih</p>	
47.	<p>Mohon pencerahan bagaimana ini akan memberi impak kepada kelulusan MoHE dan paparan dalam MQR</p>	<p>Pindaan maklumat NEC Code dari 3 digit kepada 4 Digit akan dibuat di dalam Sistem e-IPTS berdasarkan maklumat pemetaan NEC Code yang telah dilaksanakan oleh MQA.</p> <p>Walau bagaimanapun, bermula 1 Januari 2022, kod kursus pengajian bagi kursus pengajian baharu, tambahan dan pembaharuan akan menggunakan kod kursus baharu dengan NEC Code 4 digit.</p>
48.	<p>Bagaimana dengan program TVET spt sarjana muda teknologi elektrik / elektronik dan lain-lain. Adakah di bawah kod 07 juga?</p>	<p>Secara umum, bidang program 07 merupakan bidang pengajian kejuruteraan, pembuatan dan pembinaan. Perlu melihat pengkhususan dan perincian bagi pemakaian code NEC.</p>
49.	<p>Proses di MQA adalah seperti mendapatkan Surat syor sebelum ianya di pinda melalui eIPTS. Adakah betul proses ini?</p>	<p>PPT tidak perlu membuat permohonan pindaan surat kelulusan kursus pengajian.</p> <p>Untuk makluman, bagi tujuan pemetaan NEC Code lama kepada NEC Code baharu, pihak MQA akan berkongsi maklumat pemetaan kod NEC yang telah mendapat pengesahan daripada IPTS kepada pihak JPT.</p> <p>Pihak JPT seterusnya akan membuat pindaan NEC Code di dalam Sistem e-IPTS berdasarkan maklumat yang dikemukakan oleh pihak MQA.</p> <p>Ini bermakna, perubahan NEC Code dikemaskini di dalam Sistem eIPTS adalah berdasarkan maklumat pemetaan NEC Code yang telah dilaksanakan oleh MQA.</p>
50.	<p>Adakah dengan pertukaran kepada NEC 2020 akan melibatkan pemetaan keseluruhan staff teaching di dalam organisasi IPT? Jika ada staf dalam bidang Management (NEC 345) tetapi ingin</p>	<p>NEC hanya terpakai bagi program pengajian.</p> <p>NEC tidak terpakai bagi staf akademik.</p>

Bil.	Soalan	Jawapan
	<p>mengajar penggunaan applikasi perisian komputer (contoh word, excel, powerpoint), adalah dibenarkan?.kerana bidang mgt dan komputer berlainan NEC. Namun, Silibus komputer hanya minor sahaja di dalam prgram tersebut dan bila diteliti hanya merujuk kepada transkrip staf yang pernah ambil subjek komputer.</p>	
51.	<p>Mohon maaf, bagaimana pula bidang keusahawan? adakah NEC code 2020 mengkhususkan NEC code bagi bidang ini?</p>	<p>Program keusahawan termasuk dalam bidang perincian 0414 iaitu Pengurusan dan pentadbiran.</p>
52.	<p>What will happen to the ongoing programme which use the "broad general" code? Example Foundation in Business under 010 where students who under social science field are enroll under this programme.</p>	<p>Bagi program asas yang mempunyai bidang pengkhususan seperti <i>Foundation in Business</i> akan menggunakan bidang perincian yang telah ditetapkan iaitu 0410 <i>Business and administration not further defined</i>.</p>
53.	<p>didalam NEC2010 - ada NEC code 545, tetapi tiada perbandingan dilaksanakan didalam dokumen excel untuk NEC 545 kepada NEC terbaharu dalam NEC 2020</p>	<p>Kod 545 NEC2010 merupakan Applied Science. Sehubungan itu, untuk NEC 2020, ia perlu merujuk kepada pengkhususan yang bersesuaian mengikut program masing-masing.</p>
54.	<p>kalau subbidang tu bukan di bawah NEC-2020 sedia ada...apakah proses nk tukar/pindahkan subbidang tu kepada NEC2020 lain yang lebih sesuai atau boleh ke kita nak wujudkan NEC baharu? Ada ke proses yang perlu kita lalui kalau nak apply NEC baharu tu?</p>	<p>PPT hanya boleh menggunakan NEC berdasarkan NEC-2020 sahaja. Bagi bidang pengajian baharu atau masih belum dikenal pasti, pemakaian kod '9999', '999' atau '99' boleh digunakan sebagai kaedah terakhir dalam penentuan kod bidang pengajian.</p>
55.	<p>Sekiranya kod program NEC telah diubah, maknanya pihak IPT perlu memohon penukaran kod NEC juga bagi semua program di MQA?</p>	<p>Tidak perlu. Proses perubahan akan dilaksanakan oleh MQA dengan pengesahan oleh PPT</p>
56.	<p>apakah kod yang sesuai untuk ijazah bahasa arab dengan pengajian al-Quran. program ini berbentuk major minor</p>	<p>Perlu mengikut program yang major dengan menggunakan NEC 0232 <i>Literature and linguistics</i>.</p>
57.	<p>Will there be any official letter from MQA on the confirmed NEC to PPT as record? Or we are only to refer to MQR of the latest confirmed NEC there?</p>	<p>MQA akan mengeluarkan pemakluman berkenaan proses, jangka masa dan verifikasi serta akan memberi tempoh yang sewajarnya kepada PPT untuk membuat pengesahan.</p>

Bil.	Soalan	Jawapan
58.	Siapa boleh saya hubungi untuk bertanya sekiranya tiada sebarang penukaran kod NEC di e-ipts saya bagi kod NEC ini nanti	<p>Bagi bantuan teknikal Sistem e-IPTS, pihak IPTS boleh e-melkan pertanyaan kepada eipts_support@mohe.gov.my atau boleh berhubung dengan penyelararas Sistem e-IPTS seperti berikut:</p> <p>Cik Ros Aida binti Daud (ros.aida@mohe.gov.my / 8870 4660) atau Puan Suraya Hanim binti Abdullah (surayahanim@mohe.gov.my / 8870 6660) atau Puan Muhaini binti Muhammad (muhaini@mohe.gov.my / 8870 6665)</p>